
PROTOKÓŁ NR 50/2017 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu  

oraz Komisji Samorządowej Rady Miasta  

 w dniu 19 lipca 2017 r. 
 

Posiedzenie Komisji Samorządowej otworzyła Wiceprzewodnicząca Komisji – 

Urszula Uba, a posiedzenie Komisji Budżetu – Przewodniczący Komisji – 

Włodzimierz Stec.  
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.10. 
 

Obecni – zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

Do porządku obrad: 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec zaproponował, aby porządek obrad 

Komisji Budżetu poszerzyć o dwa projekty uchwał, które radni otrzymali przed 

posiedzeniem komisji, czyli o projekt uchwały: 

1) zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu – jako podpunkt „i” w pkt 1, 

2) zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2017 r. – jako podpunkt „j” w pkt 1 –  

oraz zwrócił się do członków Komisji Budżetu o wymianę załącznika Nr 1 do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023.  
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie przyjęli zaproponowany 

porządek obrad wraz z propozycjami zmian przedstawionymi przez 

Przewodniczącego Komisji. 
 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba zaproponowała, aby 

poszerzyć porządek obrad Komisji Samorządowej o projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu – jako podpunkt „i” w pkt 1. 
 

Członkowie Komisji Samorządowej jednogłośnie (3 głosy za) pozytywnie 

przyjęli zaproponowany porządek obrad wraz z propozycją zmiany 

przedstawioną przez Wiceprzewodniczącą Komisji. 
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Członkowie Komisji Samorządowej i Budżetu przystąpili do realizacji 

przyjętego porządku obrad: 
 

1. OPINIOWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy – M. Raciborskiego  

(w załączeniu do protokołu): 
 

Przedstawiając uzasadnienie do obu projektów uchwał w sprawie zmiany nazwy 

ulicy Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Anna Targowska wyjaśniła, 

że są to kolejne ulice, których patroni znaleźli się na liście opublikowanej przez 

Instytut Pamięci Narodowej w związku z realizacją zapisów ustawy o zakazie 

propagowania ustroju totalitarnego poprzez nazwy budowli, obiektów  

i urządzeń użyteczności publicznej. Z tego powodu powołany przez Prezydenta 

Miasta Zespół ds. weryfikacji nazw budowli, obiektów i urządzeń wskazał 

konieczność zmiany m.in. ulicy Lucjana Rudnickiego i Leona Kruczkowskiego.  

Jeśli chodzi o ul. L.Rudnickiego, zespół zaakceptował propozycję nazwy 

Mariana Raciborskiego, a w przypadku ul. L. Kruczkowskiego – nazwę 

Rodzinna, która została zaproponowana przez mieszkańców ulicy.  

Radny Wł. Sajda zapytał, czy te propozycje były konsultowane? 

Naczelnik WMK – A. Targowska wyjaśniła, że nie ma obowiązku konsultacji, 

natomiast były prowadzone rozmowy z mieszkańcami.  

Radny Wł. Sajda stwierdził, że jego osobiście to denerwuje, ponieważ  

w Ostrowcu było wielu zasłużonych ludzi, którzy zasługują na upamiętnienie. 

Radny A. Pałka poinformował, że mieszkańcy ul. Kruczkowskiego byli 

zdziwieni tą propozycją, oni rozumieją, że trzeba zmienić nazwę ulicy, ale 

zasugerowali, aby zamiast „Rodzinnej” była ulica „Sąsiedzka”. 
 

Członkowie Komisji Samorządowej w wyniku głosowania: 2 – za, przy 1 głosie 

przeciwnym i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 

w sprawie zmiany nazwy ulicy.  
 

Radny M. Marzec zapytał, dlaczego te projekty uchwał opiniuje Komisja 

Samorządowa, a nie Komisja Strategii. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek wyjaśniła, że zaistniała taka 

sytuacja, że zarówno Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta, jak  

i Wiceprzewodniczący Komisji, są nieobecni i nie ma kto poprowadzić komisji. 
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b) projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy – Rodzinna (w załączeniu do 

protokołu): 
 

Członkowie Komisji Samorządowej w wyniku głosowania: 2 – za, przy braku 

głosów przeciwnych i 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy.  
 

c) projekt uchwały w sprawie sprzedaży prawa użytkowania wieczystego 

działek gruntu (w załączeniu do protokołu): 
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
 

d) projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (w załączeniu do 

protokołu): 
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie okresu 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (w załączeniu do protokołu): 
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
 

f) projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”  

(w załączeniu do protokołu): 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału 

Infrastruktury Komunalnej – Krzysztof Kowalski informując, że zapisy zawarte 

w rozporządzeniu Ministra Środowiska dotyczące selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych, które weszło w życie z dniem 1 lipca br., spowodowały 

konieczność dostosowania przepisów przyjętych przez Gminę. W związku  

z czym będzie segregacja odpadów na większą liczbę frakcji. Ponadto 
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bioodpady będą zbierane przez cały rok, a nie jak dotychczas od marca do 

października.  

Radny Wł. Sajda zapytał, czy będą dodatkowe pojemniki? 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że rozporządzenie precyzuje, że odpady 

powinny być zbierane w pojemniki lub worki – oznakowane przez odpowiedni 

napis. Jeśli chodzi o pojemniki, do czerwca 2022 r. mogą być w innym kolorze, 

ale muszą być odpowiednio oznakowane, potem muszą mieć również 

odpowiednie kolory.  

Radny Wł. Sajda stwierdził, że takie rozwiązanie może być stosowane  

w zabudowie jednorodzinnej, ale nie w spółdzielniach. 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że w zabudowie wielorodzinnej też będą 

stosowane te pojemniki, ale muszą to być odrębne frakcje. Generalnie od  

1 stycznia 2018 r. przybędzie pojemników na odpady. 

Radny Wł. Sajda zapytał, kiedy będzie przetarg na odbiór nieczystości stałych? 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że podjęcie tych uchwał daje gminie drogę do 

ogłoszenia przetargu. 

Radny M. Giemza zapytał, czy jest określona wielkość pojemników? 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że pojemniki muszą być odpowiednio 

dostosowane, aby te odpady zbierać. 

Radny A. Pałka zapytał, od kogo właściciele nieruchomości będą otrzymywać 

worki? 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że mieszkańcy mogą je kupić lub 

wydzierżawić. 

Radny A. Pałka zadał kolejne pytanie, czy nie ma obawy, że pojawią się dzikie 

wysypiska? Radny stwierdził, że obecnie one jeszcze są. Następnie radny 

powrócił do kwestii zakupu lub dzierżawy pojemników. 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że zapewnienie pojemników gmina „zrzuci” 

na firmę, która będzie obierać odpady. Obowiązujący system „nie domyka się”, 

dlatego ten obowiązek będzie przerzucony na odbiorcę odpadów. 

Radny J. Wrona zapytał o sprawy proceduralne oraz kwestię poinformowania 

mieszkańców. 

Naczelnik K. Kowalski poinformował, że do końca roku mieszkańcy segregują 

odpady na starych zasadach. Od 1 stycznia 2018 r. wchodzą w życie nowe 

przepisy. Informacje o tym pojawią się na stronie EKO – Ostrowiec. Ponadto  

w przetargu gmina chce postawić warunek, aby wykonawca przeprowadził akcję 

edukacyjną. Poza tym Wydział Infrastruktury Komunalnej też prowadzi takie 

akcje informacyjne i to będzie utrzymane.  
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Radny M. Łata stwierdził, że musimy uświadamiać mieszkańcom, że to rząd 

nam to funduje, że to nie od gminy wychodzi inicjatywa.  

Radny M. Marzec zapytał, co by było, gdyby rada nie podjęła tych uchwał? 

Radny J. Wrona wyjaśnił, że w przypadku ulic, nazwy nadałby im wojewoda. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak wyjaśniła, że sprawą zająłby się nadzór 

Wojewody Świętokrzyskiego, jak również sprawa zostałaby zgłoszona do 

prokuratury. Ponadto Wiceprezydent M.Dębniak potwierdziła informacje 

przekazane przez Naczelnika K.Kowalskiego – w sierpniu będzie ogłoszony 

przetarg. Dotychczas obowiązujący system był bardzo wygodny, natomiast ten 

przetarg będzie wymagał pojemników kolorowych. Wiceprezydent 

przypomniała, że kiedyś stawka za odbiór odpadów proponowana była  

w wysokości 8,50 zł, ale radni obniżyli ją o 1 zł. Dobrze by było, aby ten system 

był opłacalny, ale wtedy opłata musiałaby wynosić ponad 9 zł.  

Radny M. Marzec nawiązał do wypowiedzi radnego M. Łaty stwierdzając, że te 

przepisy i tak muszą być wprowadzone, bo rząd „naciska” na gminy, a na rząd 

„naciska” Unia Europejska. A Polska ma niskie wskaźniki co do odzyskiwania 

odpadów.  

Radny Wł. Sajda stwierdził, że nurtuje go sprawa dzierżawy pojemników. 

Zdaniem radnego firma „Remondis” to kura znosząca złote jaja. Te pojemniki 

dzierżawione były przez spółdzielnię za 80 – 90 tys. zł. Dzierżawa szybko 

przekroczyła zakup pojemników.  

Wiceprezydent M. Dębniak stwierdziła, że to prezesi spółdzielni 

mieszkaniowych powinni się rozmawiać z firmą „Remondis” – takie pojemniki 

można było kupić. Żeby tego uniknąć, to gmina musiałaby zafundować te 

pojemniki, ale należy wziąć pod uwagę, ile by to kosztowało. Warto się 

zastanowić, co by było lepsze: czy dzierżawa, czy zakup.  

Radny M. Giemza stwierdził, że dobrze, że można te pojemniki kupić lub 

wydzierżawić – on osobiście zakupił. Odnośnie bioodpadów radny zapytał, czy 

można mieć kompostownik? 

Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, że kompostownik to możliwość 

wykorzystywania zgromadzonych bioodpadów na własne potrzeby.  

Radny J. Wrona poinformował, że pod koniec lat 80 – tych był za granicą i miał 

okazję zobaczyć, jak wyglądał system gospodarki odpadami w Niemczech  

i w Szwecji. Regulacje były takie, że nie wolno było wrzucić do kosza brudnego 

(nie umytego) pojemnika np. po serku – z uwagi na to, że był on pożywką dla 

insektów, czy gryzoni. Poza tym obowiązkowo należało oddzielić „złotko” czy 
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„sreberko” od plastikowego pudełka. Radny stwierdził, że jeżeli porównać to  

z naszą obecną sytuacją, to Polska jest jeszcze bardzo daleko.  

Radny M. Marzec stwierdził, że może tzw. grubym cięciem spróbować 

wymusić, aby były to kolorowe pojemniki. 

Wiceprezydent M. Dębniak wyjaśniła, że w przetargu będzie warunek, że ma 

być to pojemnik z odpowiednią naklejką – będzie to pewna dowolność przez 

jakiś czas.  
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 

Członkowie Komisji Samorządowej jednogłośnie (4 głosami za, przy braku 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały. 
 

g) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (w załączeniu do protokołu): 
 

Członkowie Komisji Samorządowej jednogłośnie (4 głosami za, przy braku 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali  

w/w projekt uchwały. 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
 

h) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 r. (w załączeniu do protokołu): 
 

Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór wyjaśniła, że drugi projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2017 r. pojawił się w związku ze zmianą uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu.  

Radny St. Choinka zapytał, ile osób, które złożyły deklarację co do opłaty za 

śmieci, nie płaci za nie? 
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Wiceprezydent M. Dębniak wyjaśniła, że niewiele jest takich osób, jest to 

niewielki procent, wydział cały czas prowadzi taką weryfikację. Deklaracje te 

pokazały również faktyczną liczbę mieszkańców.  

Radny M. Marzec zapytał o wydatki na promocję gminy (str. 24 projektu 

uchwały). 

Skarbnik E. Pichór wyjaśniła, że chodzi tutaj o promocję miasta poprzez sport. 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącej RM – I. Rendudy – Dudek odnośnie 

modernizacji basenów Skarbnik wyjaśniła, że zabezpieczono środki do II etapu 

tej inwestycji.  
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
 

i) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu (w załączeniu do protokołu): 
 

Radny M. Łata stwierdził, że w świetle pisma podpisanego przez Wicestarostę 

Ostrowieckiego – E. Micha, które radni otrzymali przed posiedzeniem komisji, 

zastanawia się, czy rada powinna pomagać powiatowi i czy nie warto 

powiedzieć, że „nie, to nie”.  

Radny Wł. Sajda stwierdził, że nie trzeba tak mówić, bo radni robią to dla 

mieszkańców.  
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 

Członkowie Komisji Samorządowej w głosowaniu: 3 głosami za, przy braku 

głosów przeciwnych i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały. 
 

j) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 r. (w załączeniu do protokołu): 
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały. 
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k) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023 (z nowym 

załącznikiem nr 1 do projektu uchwały – oba dokumenty w załączeniu do 

protokołu): 
 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie (11 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały (z nowym załącznikiem nr 1 do projektu uchwały). 

 

2. SPRAWY RÓŻNE: 
 

1) Członkowie Komisji Budżetu nie zgłosili żadnych spraw. 
 

2) Radny Wł. Sajda stwierdził, że bulwersuje go sprawa budynku przy  

ul. Czystej (który w przeszłości palił się). Na posesji przebywają osoby 

bezdomne, nadużywające alkoholu, używające narkotyków i dopalaczy. 

Zdaniem radnego trzeba ten teren uporządkować, bo to, co się tam dzieje, budzi 

niepokój. 

Wiceprezydent M. Dębniak zaproponowała, aby tą sprawą zajęła się Straż 

Miejska.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu –  

Wł. Stec i Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej zamknęli wspólne 

obrady komisji. 

 

Wspólne posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 16.10. 

 

Protokołowała:      Przewodniczyli: 

 

  Wiceprzewodnicząca Przewodniczący 

  Komisji Samorządowej Komisji Budżetu 

    

Marta Kamińska  Urszula Uba Włodzimierz Stec 

 

 

 


